
Protokół nr 45/2018 

posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 22 maja 2018 r. w godz. 15:30 – 16:00 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                    

1. Wojciech Pająk          – Wiceprzewodniczący Komisji                                                                          

2. Tadeusz Czerwiecki                                                                                                                           

3. Zbysław Wojciech Grajek                                                                                                                                                    

4. Sławomir Jan Szeszko                                                                         

5. Piotr Wasiukow        

 

Zdzisław Koncewicz  – nieobecny 

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                    
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk     

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. Architektury i Gosp. Przestrz. 

4. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków 

5. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska 

6. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ                                                           

                                                                                            
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył Wojciech Pająk, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. Zapytał  

o uwagi do porządku posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie protokołu nr 44/2018 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 17 kwietnia 2018 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy 

aresztem śledczym i obszarem leśnym w Suwałkach.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami 

komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na  terenie gminy Suwałki. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia  

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki 

opłat za korzystanie z tych przystanków. 

6. Wolne wnioski. 

 



Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 44/2018 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 17 kwietnia 2018 r. 

  

Wojciech Pająk poinformował, że do protokołu 44/2018 posiedzenia Komisji nie wniesiono 

uwag, wobec czego stwierdził, że protokół przez Komisję, został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy aresztem śledczym 

i obszarem leśnym w Suwałkach.                      
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz omówił przystąpienie do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego ww. terenu w związku z pojawieniem się nowego inwestora, 

który na tym terenie chce wybudować obiekt handlowo – usługowy. 

 Radny Z. Grajek zapytał jaka ma być działalność w tym obiekcie? 

 Naczelnik M. Włoskowska odpowiedziała, że będzie to obiekt handlowy. Nie będzie to  

budynek wielkopowierzchniowy.  

 Radny  W. Pająk zapytał czy miasto ma planu dotyczące rozszerzenia działalności 

targowisk na przykład na osiedlu północ?  

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma potrzeby 

otwierania nowych targowisk, ponieważ obecne targowiska spełniają zapotrzebowanie 

mieszkańców. Połowa klientów to osoby z Litwy.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  5  radnych  (jednogłośnie)                                                                          

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 

pomiędzy aresztem śledczym i obszarem leśnym w Suwałkach.                      
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu  

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

  

Konserwator A. Żywiczyński przedstawił projekt uchwały i wnioski, które po weryfikacji 

dokonanej przez komisję na podstawie uchwały określającej zasady udzielania dotacji, sześć 

wniosków poddano zaopiniowaniu pod względem formalnym i merytorycznym. Poinformował, 

iż wszystkie  ww. obiekty mają pilne potrzeby remontowe.  

 Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna poinformował, że propozycje zawarte w uchwale są        

w pełni zgodne z werdyktem komisji oceniającej.  



Radny Z.W. Grajek poprosił o przybliżenie problemu dot. sytuacji, problemu prawnego, 

w których nie można udzielić dofinansowania do prac konserwatorskich. 

Konserwator A. Żywiczyński poinformował, iż chodzi o podmioty, prowadzące 

działalność np. jak spółka miejska.  

Zastępca prezydenta Ł. Kurzyna wyjaśnił, iż w uchwale z marca 2017 r. w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,  jest zapis mówiący o tym, że                

o dotacje mogą występować osoby fizyczne  lub  podmioty nie działające w celu osiągnięcia 

zysku. W tej definicji nie mieszczą się wspólnoty mieszkaniowe. Zaproponujemy w najbliższym 

czasie zmianę  ww. uchwały aby rozszerzyć katalog potencjalnych beneficjentów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  5  radnych   (jednogłośnie)                                                                          

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na  terenie gminy Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

 Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna poinformował, że zmiana uchwały podyktowana jest 

wprowadzeniem „Suwalskiej Karty Mieszkańca”, bilety są odzwierciedleniem poprzedniej  

uchwały.  Zmiany dotyczą również przewozu dzieci i młodzieży w Dniu Dziecka i  przewozu 

organizatorów i uczestników podczas trwania Suwalskiego Blues Festivalu  oraz  50 % ulgi dla 

działaczy opozycji antykomunistycznej lub osób represjonowanych z powodów politycznych.  

 Radny Z.W. Grajek wspomniał o pracy licencjackiej jednego ze studentów, było to 

opracowanie rozwiązań komunikacyjnych w mieście. Na ile można z takiej pracy skorzystać?  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że ww. osoba  otrzyma propozycję 

zatrudnienia na zastępstwo w wydziale, który nadzoruje komunikację miejską.  

 Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna poinformował,  że obecnie trwają prace zespołu nad 

wypracowaniem nowej formuły komunikacji miejskiej z uwagi na zmianę układu drogowego, 

który będzie funkcjonował w mieście od czasu oddania obwodnicy Suwałk. 

 Radny Z.W. Grajek zapytał o pogląd na projekty przystanków przedstawione przez                       

p. profesora Pienińskiego.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że ww. projekty były przedstawiane przez pana 

profesora  tylko w formie rysunków. W chwili gdy p. Prezydent poprosił o projekty graficzne                              

z wymiarami, współpraca nie została kontynuowana.  

Radny S. Szeszko zgłosił wniosek o poprawienie zapisu w „§ 1 ust. 2. Bilety wymienione 

w ust. 1 uprawniają do przejazdów wszystkimi liniami na terenie miasta.”  

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna przyjął zaproponowany  wniosek i poprosił członków 

komisji o głosowanie projektu uchwały z ww. poprawką.  

  



Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  5  radnych  (jednogłośnie)                                                                           

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na  terenie gminy 

Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu  

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia  

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat 

za korzystanie z tych przystanków. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz  poinformował, że zostanie poprawione bezpieczeństwo 

pasażerów komunikacji miejskiej  organizowanej przez Gminę Miasto Suwałki.  Ustawa                         

o publicznym transporcie zbiorowym nakłada na właściwy organ danej jednostki samorządu 

terytorialnego obowiązek określenia w drodze uchwały przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest jednostka samorządu terytorialnego, udostępnionych dla 

operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  5  radnych  (jednogłośnie)                                                                            

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia  przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo 

zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia 

stawki opłat za korzystanie z tych przystanków. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu  

 

Ad pkt. 6. 

Wolne wnioski.       

   

1. Radny T. Czerwiecki zgłosił problem  słabego ciśnienia wody na najwyższych 

kondygnacjach  budynków na ulicy Daszyńskiego i na ulicy Szpitalnej. Zapytał czy jest 

możliwość rozważenia budowy lokalnych  hydroforni, które wsparłyby ciśnienie wody 

w wodociągach. Problem może się nasilać gdyż osiedla się rozbudowują                                 

i  w najbliższym czasie może powstać większe zapotrzebowanie na wodę.    

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna odpowiedział, że na dzień dzisiejszy oprócz jednego 

przypadku niskiego ciśnienia wody,  nie ma więcej przypadków niskiego ciśnienia wody.  

Prezydent Cz. Renkiewicz nie słyszał o istniejącym problemie i poprosił o przełożenie 

rozmowy na kolejną komisję, ale  już  w obecności fachowców i Prezesa PWiKu.  



2. Radny Z.W. Grajek zapytał o inwestycje drogowe w mieści, gdyż docierają niepokojące 

informacje. 

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że odbyło się spotkanie z firmą PRIBEX, która 

to miała złożyć nowy harmonogram programu naprawczego dotyczy to ulic Pileckiego 

i ul. Niepodległości. Dotacje, które przeznaczone są na inwestycje drogowe nie zostaną 

odebrane przez Urząd Marszałkowski. Pozostałe inwestycje drogowe np. na ulicy 

Sejneńskiej i na ul. Leśnej firma OPDM nadrabia harmonogram robót. Inwestycja 

drogowa na ulicy Krzywólka dojdzie do skutku w koniec sierpnia  w chwili obecnej tylko 

900 metrów.  

 

  Wiceprzewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie 

komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

  

 

   Wiceprzewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach                  

    

          Wojciech Pająk 

 

           

        Protokół sporządziła: 

              Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


